
PODSTATNÁ JMÉNA OBECNÁ A VLASTNÍ 

Řekli jsme si, že podstatná jména jsou obecná a vlastní. 

OBECNÁ – pes, město, hora, moře 

Píšeme s malým začátečním písmenem. 

VLASTNÍ – pes Alík, město Příbram, hora Sněžka, Středozemní moře 

Píšeme s velkým začátečním písmenem.  

 

Napište do školního sešitu (můžete si vytisknout a vlepit): 

Prázdniny jsme strávili na (ř)ece  (s)ázavě.  Ve (s)tředozemním (m)oři je mnoho 

ryb. Spisovatel (j)an (n)eruda se narodil v (p)raze. Rádi jezdíme do (k)rušných 

(h)or na (k)línovec.  Jeli jsme na dovolenou do (m)aďarska. Evropa je po 

(a)ustrálii největší světadíl. K největším poloostrovům patří (p)oloostrov 

(s)kandinávský, (a)peninský a (b)alkánský. 

Pravidla pro psaní vlastních jmen 

1. Názvy měst 

Víceslovné názvy měst – všechny názvy píšeme s velkým písmenem 

kromě předložek (Rožmitál pod Třemšínem, Kutná Hora, Ústí nad Labem) 

2. Názvy států 

Všechny vlastní názvy píšeme s velkým písmenem (Česká republika, 

Spolková republika Německo, Spojené státy americké) 

3. Názvy ulic, hotelů, lékáren 

Po předložce píšeme velké písmeno (ulice Na Kovárně, hotel U Bílé 

labutě, lékárna U Bílé lilie) 

4. Názvy škol a úřadů 

Pokud je uvedené místo, píšeme na začátku velké písmeno, obecné názvy 

píšeme malým písmenem (Základní škola v Březnici, základní škola, 

Městský úřad v Plzni, městský úřad) 

5. Názvy souhvězdí  

První písmeno velké (Malý vůz) 

6. Názvy čtvrtí - Všechno velké kromě předložek (Staré Město) 



7.  

 


